
Erasmus beszámoló 

 

Hiri Simon vagyok, Nemzetközi Gazdálkodás alapszakos hallgató a Neumann János 

Egyetemen. 2022 őszén az Erasmus program keretein belül 4 hónapot töltöttem Firenzében. 

Fogadó intézményem University of Florence (Universitá degli Studi di Fienze) volt.  

Ez a program sok szempontból új élmény volt a számomra. Korábban soha nem utaztam 

repülővel és nem voltam egyedül külföldön ilyen hosszú ideig. Maga az utazás közvetlen 

járattal nem volt hosszú, mindössze másfél óra, ezt követte egy 2 órás vonatos utazás. Mikor 

legelőször megérkeztem Firenzébe, akkor teljesen le voltam nyűgözve a sok gyönyörű 

épülettől, a kultúrától, ami körülvett, ugyanakkor kicsit aggódtam, hogyan fogok boldogulni 

mivel nem beszélek olaszul. Szerencsére mindenki értett angolul, szóval a kommunikációval 

nem volt gondom. Maga a kinti egyetem is nagyon sokat segített abban, hogy elboldoguljunk 

Firenzében. Néhány ottani, angolul beszélő hallgató a Buddy program keretein belül mindig a 

segítségünkre volt.  

 

Az egyetemen nagyon sok érdekes tárgy közül lehet választani. Az én kedvenc tárgyam „Food 

Quality and Culture For Tourism” névre hallgatott. Bemutatta az olasz konyhát, illetve 

mindent, amit az élelmiszeriparról tudni kell. Mielőtt be mentem volna órára mindig tartottam 



attól, mennyire lesz nehéz és érthető, de pozitívan csalódtam. A tanárok érthetően beszélnek 

angolul, és már a kezdetektől fogva elérhetővé teszik a komplett diasort. Továbbá az Erasmus 

hallgatóknak nem teszik kötelezővé a szóbeli vizsgát, ami sokaknak nagy segítség volt. Amit 

én észrevettem, mint számottevő különbség a mi oktatási rendszerünkhöz képest az a határidők 

betartása. A tanárok kint ezt elég lazán veszik. Sokszor előfordult, hogy az óra kezdetéhez 

képest 30 perccel később jelennek meg. 

Firenzében rengeteg az Erasmus hallgató és az egyetem nagyon sok Erasmus programot is 

szervez. Kirándulásokat, bulikat, stb.. Ezeket nagyon ajánlom, hogy látogassátok meg, mert 

nagyon könnyű itt barátokat szerezni.  

Ha Firenzébe mentek, akkor van néhány hely, amit kötelező meglátogatni. Ilyen például a 

Piazzale Michelangelo (Michelangelo Tér). Innen az egész városra gyönyörű kilátás nyílik. 

Nappal és este is lenyűgöző. A legfőbb belvárosi látványosság a Piazza del Duomo(Dóm tér). 

 

Maga a dóm lenyűgöző. Mikor legelőször láttam élőben, akkor alig tudtam felfogni, mennyire 

hatalmas és részletesen kidolgozott. A kirándulni vágyóknak ajánlom Fieslole-t. Nagyjából 30 

perc busszal. A busz egy szerpentines úton visz fel a hegyekbe, ahol végtelen túrázási lehetőség 

nyílik.  

 



 

 

Most pedig adnék néhány praktikus információt, hogy ne a saját hibátokból kelljen tanulni. A 

szállást a lehető legkorábban kezdjétek el keresni. Minél későbbre hagyjátok, annál drágább 

lesz. Az egyetem nem biztosít kollégiumi szállást, de vannak a városban kollégiumok, ahová 

tudtok jelentkezni. Ez a legolcsóbb szállásforma, amit találni lehet a városban. A másik fontos 

dolog a tax code. Ennek igénylésével kapcsolatban az egyetem segíteni fog. Azért fontos minél 

korábban ezt megigényelni, mert nagyjából 3 hét mire kiadják és enélkül nem tudtok 

tömegközlekedésre bérletet venni.  

Firenze összességében egy csodálatos élmény volt. Nagyon sok embert ismertem meg és 

nagyban fejlesztette a kommunikációs és problémamegoldó képességeimet is. 

 


